

SPIO

english

The Spitzenorganisation der Filmwirtschaft e. V. (SPIO) represents the interest of the German film industry. It was registered in Wiesbaden in 1950 and is the umbrella organisation of currently 17 motion picture, video und television trade associations representing over 1,100 member companies. The association's executive bodies are the General Assembly and the Executive Board. The office in Berlin reinforces the dialogue with government and public. The principle place of management is Wiesbaden.

- ▶ Major issues of SPIO are the protection of copyright and the protection of youth and minors.
- ▶ The FSK Freiwillige Selbstkontrolle der Filmwirtschaft GmbH, the Organisation for the Voluntary Self-Regulation / Film Classification Board of the German Film Industry is a subsidiary of SPIO. As the oldest German self-regulatory body, the FSK enforces the legally regulated protection of youth and minors by denoting the age restrictions for films, videos and digital image carriers which will be publicly screened to children and young people or made available to them. The age limits are: no age limit, 6 years and above, 12 years and above, 16 years and above, and not passed for under 18 years. The FSK-classifications are found at www.fsk.de
- ▶ As a recognized institution of voluntary self-regulation FSK.online offers competent advice on youth protection as well as providing specific services and special protection for website operators.
- ▶ The SPIO also compiles an extensive register of titles. A title's precedence can be proven through the publication of an entry's registration.
- ▶ The SPIO's Statistical Department gathers all available data in the field of the German film and video industry. It offers the following publications: release schedule, production roundup, quarterly report (overview of all feature films premiered in Germany), Feature Films on Television database, Film Statistical Yearbook. It will also prepare individual analyses on request.
- ▶ SPIO is a provider of administrative services for numbers of other institutions. These services are undertaken by a subsidiary, the S.M.S. SPIO Management Service GmbH.
- ▶ The SPIO is a member and co-supporter of the German Film Institute – DIF e. V., founder of the Friedrich-Wilhelm-Murnau-Foundation, administrator of the charitable foundation Stiftung Deutsche Filmkünstlernothilfe, co-shareholder of the International Munich Film Weeks and organizer of the German Film Ball.

SPIO

français

La Spitzenorganisation der Filmwirtschaft e. V. (SPIO), association de droit allemand, représente les intérêts de l'industrie cinématographique allemande (cinéma, vidéo, télévision). Fondée en 1950 à Wiesbaden, elle fédère au sommet 17 associations regroupant plus de 1.100 entreprises affiliées. Le bureau ouvert en 2012 à Berlin facilite le dialogue avec le monde politique, les associations et le grand public. Le siège de la direction est à Wiesbaden.

- ▶ Le SPIO s'engage dans la protection du droit d'auteur et apporte une contribution importante à la protection des mineurs.
- ▶ La FSK Freiwillige Selbstkontrolle der Filmwirtschaft GmbH est une filiale de la SPIO. En application de la loi allemande sur la protection des mineurs, la FSK, commission interne de contrôle de la profession cinématographique, procède à la classification des œuvres (cinéma, vidéo et systèmes audiovisuels numériques) destinées à être montrées en public à des mineurs (enfants et adolescents) ou leur étant rendues accessibles. La classification comprend: L'autorisation pour tout public, à partir de 6 ans, de 12 ans, de 16 ans ou interdiction aux moins de 18 ans. Classification FSK online: www.fsk.de
- ▶ FSK.online est une institution d'auto-régulation volontaire reconnue. Elle offre des conseils compétents pour la protection des mineurs, des services spécifiques et une protection spéciale pour les hébergeurs des sites web.
- ▶ La SPIO gère un vaste catalogue de titres. La publication des titres enregistrés permet en cas de besoin d'authentifier la priorité de l'un de ceux-ci.
- ▶ Les Services statistiques de la SPIO comprennent toutes les données disponibles dans le domaine cinéma et vidéos allemands. Ils éditent des publications consacrées aux plusieurs thèmes. Les Services statistiques de la SPIO élaborent sur demande des analyses individuelles.
- ▶ La SPIO est prestataire des services administratifs pour d'autres institutions. Ces services sont effectuées par la SARL de droit allemand S.M.S. SPIO Management Service GmbH, une filiale de la SPIO.
- ▶ Par ailleurs, la SPIO est membre et co-organe responsable du Deutsches Filminstitut – DIF e. V., fondatrice de la Friedrich-Wilhelm-Murnau-Stiftung; elle administre la fondation d'utilité publique Deutsche Filmkünstlernoethilfe, est coassociée de la SARL de droit allemand Internationale Münchner Filmwochen et organise le Deutsche Filmball.